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I henhold til § 37 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Vil Naalakkersuisut arbejde for at indføre en råstofafgift og opkræve den af London Mining, 

efter at London Mining har påbegyndt udvindingen af jernmalmen ved Isukasia eller mener 

Naalakkersuisut at en indførelse af en sådan råstofafgift er realistisk? 

(Malik Berthelsen og Kim Kielsen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

I forbindelse med drøftelsen af Siumuts forslag om indførelse af royaltyordning i forbindelse med 

udvinding af mineralske råstoffer, udtalte Naalakkersuisoq for Erhverv Ove Karl Berthelsen i sine 

afsluttende bemærkninger, at Siumuts forslag i sig selv er i orden, men at det er for tidligt at 

komme med sådanne krav, at det nu ikke er på tide at gøre det. 

 

Fra Siumuts side forventer vi, at man indgår en aftale med London Mining i henhold til den 

kommende storskalalov, Naalakkersuisoq har allerede nu udtalt, at det ikke er på tide, at pålægge 

afgifter for de råstoffer der udvindes. Derfor er det svært at kunne forestille sig, at man efter 

indgåelse af en koncessionsaftale kan indføre en råstofafgift. 


